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18 მაისს ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის 
საკრებულოს ბიუროს  მორიგი სხდომა გაიმარ-
თა. ვიდრე საკრებულოს თავმჯდომარე, ინგა 
მაღრაძე, ბიუროს წევრებს დღის წესრიგით 
გათვალისწინებულ საკითხებს გააცნობდა, 
ფრაქცია „ქართული ოცნება - დემოკრატიული 
საქართველოს” თავმჯდომარემ ვარლამ(ტატო) 
თავზარაშვილმა განცხადება გააკეთა. კერძოდ, 
მან დაასახელა ფაქტი, რომ შემთხვევით  გა-
იგონა ინგა მაღრაძის სატელეფონო საუბარი, 
როცა იგი წიფის ადმინისტრაციულ ერთეულ-
ში გამგებლის წარმომადგენელს, ქალბატონ 
მაია გაჩეჩილაძეს  ემუქრებოდა. მიზეზი გაზეთ 
,,ახალ ხარაგაულში” გამოქვეყნებული სტატია 
„ეს არ იყო მოსახლეობასთან შეხვედრა! ეს იყო 
მაჟორიტარი დეპუტატის, ნოდარ ებანოიძისა 
და საკრებულოს თავმჯდომარის, ინგა მაღრა-
ძისგან კარგად დადგმული მინი აქცია” იყო.  
ვარლამ თავზარაშვილმა საკრებულოს თავმჯ-
დომარეს  ასეთი ქმედებებისგან თავის შეკავე-
ბისაკენ მოუწოდა.   ამის შემდეგ, საფინანსო-
საბიუჯეტო კომისიის თავმჯდომარემ, ვარლამ 
ჭიპაშვილმა,  განცხადების  გაკეთება  ითხოვა 
და  ქალბატონ ინგას ამცნო: „ბაზალეთის მო-
სახლეობაა მოსული  და გთხოვთ, სხდომის დაწ-
ყებამდე მათ მოუსმინოთ.”  შეგახსენებთ, რომ  
წიფის ადმინისტრაციულ ერთეულში, კერძოდ 
კი გოლათუბანში, ბატონ ნოდარ ებანოიძისა 
და ქალბატონ ინგა მაღრაძის მოსახლეობას-
თან შეხვედრის დროს,  საკრებულოს თავმჯ-
დომარემ განაცხადა, „სოფლის მხარდამჭერი 
პროგრამის” ფარგლებში ზოგიერთ სოფელში 
მზა პროექტები მიაწოდეს მოსახლეობასო. 
გაზეთის წინა ნომერში ამ შეხვედრის შესახებ 
მასალა მომზადდა.  ვიდრე საგაზეთო სტატია 
დაიბეჭდებოდა, ავტორმა ქალბატონ ინგასთან 
სატელეფონო კომენტარი ჩაწერა და სთხოვა, 
დაესახელებინა კონკრეტული ფაქტი, რომელ 
სოფელში მოხდა მზა პროექტების მიწოდება.  
ქალბატონმა ინგამ კი პირდაპირ თქვა, რომ 
ეს ბაზალეთის ადმინისტრაციულ ერთეულში 
მოხდა. საგაზეთო მასალამ ბაზალეთის მოსახ-
ლეობის აღშფოთება გამოიწვია და ისინი საკ-
რებულოს თავმჯდომარესთან ვითარების გა-
სარკვევად მოვიდნენ. 

მიუხედავად ინგა მაღრაძის არაერთგზის გა-
მეორებისა, რომ იგი იმერეთის გუბერნატორ-
თან შეხვედრაზე იყო დაბარებული და მათთან 
შესახვედრად დრო არ ჰქონდა, (თუმცა მზად 
ყოფნას გამოთქვამდა, ამ დღეებში მათთან შე-
სახვედრად) მოსახლეობამ არ მისცა წასვლის 
საშუალება და სთხოვდნენ მათთვის მხოლოდ 

10 წუთი დაეთმო, რათა კონკრეტულ კითხვებ-
ზე გაეცა პასუხი.  სხვა გზა არ იყო. დიალოგი 
შედგა.

თავდაპირველად საკრებულოს თავმჯდომა-
რეს ვარლამ ჭიპაშვილმა მიმართა:  „ქალბატონო 
ინგა, თურმე, თქვენ ბაზალეთში ჩატარებული 
კრების შემდეგ საგანგებოდ  წახვედით სოფელ-
ში და მოსახლეობას გაესაუბრეთ,   მართლა ჩა-
ვატარე თუ არა  კრება (სადაც, სხვათაშორის, 
თქვენც მიგიწვიეთ, მაგრამ მოუცლელობის 
გამო არ წამობრძანდით). თქვენ ეჭვი შეიტანეთ 
იმაში, რომ მე და აღმასრულებელმა ხელისუფ-
ლებამ მოსახლეობას არ ვკითხეთ რა იყო მათთ-
ვის პრიორიტეტი,  ანუ გადაწყვეტილება დამო-
უკიდებლად,  მათთან კონსულტაციის გარეშე 
მივიღეთ. მეც და მოსახლეობასაც, რომლებიც 
აქ არიან წარმოდგენილნი, გვაინტერესებს, 
რის საფუძველზე გაგიჩნდათ ეს შეხედულება. 
ეს არის სიცრუე, თქვენ მიერ პოლიტიკურად 
დატვირთული თემა, რომელიც, ვფიქრობ, მო-
მავალში ჩემი დისკრედიტაციისაკენ იქნება 
მიმართული. თუ მოსახლეობა დაადასტურებს 
იმას, რომ მათზე ვინმემ ზეგავლენა მოახდი-
ნა, ან მათთან კონსულტაციის გარეშე შეირჩა 
პროექტი, პირადად გაძლევთ პირობას, რომ მე, 
როგორც დეპუტატი, დავტოვებ საკრებულოს.  
თქვენ  შეურაცხყოფა მიაყენეთ ბაზალეთის 
ადმინისტრაციული მცხოვრებლებს.  თითქოს 

მათ არავინ არაფერს  ეკითხება.   მოსახლეობა 
არავის აპატიებს, ვინც ბაზალეთის განვითარე-
ბას  გადაეღობება წინ, ან  მათ წინააღმდეგ ბინ-
ძურ ქსელებს დახლართავს.  ბოლომდე ვიქნე-
ბი  ჩემი იდეის დამცველი. გაეცით აქ მოსულთ 
პასუხი და იქონიეთ იმ დონის სითამამე, რომ 
თქვენ მიერ დაყენებული უსაფუძვლო ბრალდე-
ბები გააქარწყლოთ, მაგრამ ამისთვის სათანა-
დო არგუმენტი არ გაგაჩნიათ. გისმენთ მეც და 
მოსახლეობაც”. 

ამის შემდეგ ქალბატონმა ინგა მაღრაძემ მო-
სახლეობას მიმართა: „რასაც ბატონი ვარლამი 
ამბობს და ის, რაც გაზეთში დაიწერა, არაა სი-
მართლე.  ფაქტების დამახინჯებას აქვს ადგი-
ლი. ჩემი პოზიცია კრებასთან დაკავშირებით 
იყო ერთადერთი - რაში გამოიხატებოდა  თქვე-
ნი ჩართულობა. ზოგადად, ყველა სოფლის კრე-
ბასთან დაკავშირებით  ჩემი პოზიცია ასეთია. 
მოსახლეობამ თავად უნდა დააყენოს კრებაზე 
პრობლემები, იმსჯელოს და ერთად გადავწყვი-
ტოთ რისი გაკეთებაა უმჯობესი. მე მხოლოდ  ეს 
კითხვა დავსვი -  მოდიოდა თუ არა ინიციატივა 
მოსახლეობისგან? და ძალიან კარგი თუ მოდი-
ოდა. გაზეთის ფურცლების საშუალებით ამას 
არასწორი ინტერპრეტირება მიეცა. გთხოვთ, 
რამდენიმე გამომსვლელი გამოდით და  მზად 
ვარ მოგისმინოთ. თუ თქვენთან ურთიერთო-
ბაში რაიმე დავაშავე, როგორც საკრებულოს 

თავმჯდომარემ, მზად ვარ ბოდიში მოვიხადო.”
ნანი მაქაძე -  „სოფლის კრების ჩატარების 

შემდეგ თქვენ ჩემთან მობრძანდით და მკითხეთ 
ჩაატარა თუ არა ვარლამ ჭიპაშვილმა კრებაო, 
ხალხი თუ ესწრებოდაო? იმთავითვე გეპარე-
ბოდათ ეჭვი, რომ მოსახლეობასთან შეთანხმე-
ბის გარეშე მიიღეს გადაწყვეტილება და ახლა 
ამბობთ, ჟურნალისტმა ფაქტი დაამახინჯაო? 
ვალერის შესამოწმებლად, რომ ამოხვედით ჩე-
მამდე ერთი ისიც გეკითხათ  რა მჭირდებოდა? 
ნოდარ ებანოიძე სოფელმა ავირჩიეთ, ერთხელ 
მაინც თუ მოვიდა და გვკითხა, რა პრობლემები 
გვაქვს?  ვალერი რასაც მიკეთებს, შვილს არ 
გაუკეთებია იმდენი. იმის მაგივრად რომ ხელი 
შეუწყოთ ასეთ დეპუტატს, პირიქით, უშლით”. 

ანზორ კამკამიძე: ,,ვალერი ჭიპაშვილი ჩვენ-
თან შეთანხმებით წყვეტს ყველაფერს. შევ-
ჯერდით იმაზე, რომ კარგი იქნებოდა ცენტრა-
ლურ გზაზე გარე განათების მოწყობა. ყველას 
მოთხოვნა, ბუნებრივია,  ვერ დაკმაყოფილდე-
ბოდა.”

ნათელა შარიქაძე - „ჩვენ არ გვინდა ისეთი 
საკრებულოს თავმჯდომარე, რომელიც ვალე-
რი ჭიპაშვილს მუშაობაში ხელს შეუშლის. კრი-
ტიკაში უდგას  ადამიანს, რომელიც დღედაღამ  
ჩვენთვის მუშაობს. სოფელ-სოფელ დადიოდით 
და კითხულობდით იყავით თუ არა  კრებაზეო, 
ასე არ იყო? ნოდარ ებანოიძე რომ დადიოდა და 
გვეხვეწებოდა ხმა  მომეცითო, ახლა სად წავი-
და,  ყურადღებას რატომ არ გვაქცევს. არჩევნე-
ბი კიდევ იქნება, ხალხნო!”

ქალბატონმა ინგამ, მოსახლეობის გამოსვ-
ლების შემდეგ ერთხელ კიდევ აღნიშნა, რომ 
ისინი არასწორი ინფორმაციის გავრცელების 
მსხვერპლნი აღმოჩნდნენ. 

P.S.     კარგით, ვთქვათ, ჟურნალისტმა ქალ-
ბატონი  ინგას სიტყვები დაამახინჯა (როგორც 
ამას თავად ამბობს) ან მისი გაზვიადება მოახ-
დინა. მაშინ იქნებ ვინმემ მითხრას, თუ საკრე-
ბულოს თავმჯდომარეს მართლა არ ეპარებოდა 
ეჭვი იმაში, რომ ბაზალეთში    ,,სოფლის მხარ-
დამჭერი პროგრამის” ფარგლებში განსახორ-
ციელებელი პროექტები  მოსახლოებასთან 
შეთანხმების გარეშე შეირჩა,  რატომ  მივიდა 
სოფლის მაცხოვრებლებთან იმის საკითხავად, 
რაზეც ისინი, ზემოთ,  თავად საუბრობენ.  მგო-
ნი აქ ძნელად მისახვედრი არაა ის,  რომ ქალ-
ბატონი ინგა  ჩიხში შედის და მისივე ნათქვამ 
სიტყვებთან   წინააღმდეგობაში მოდის.  „ფიცი 
მწამს, ბოლო მაკვირვებს”!

„ფიცი მწამს, ბოლო მაკვირვებს”

ხარაგაულის საჯარო 
სკოლებში ბოლო 
ზარი დაირეკა

18  მაისს  მოსწავლეობის უბედნიერეს  
ხანასთან დამშვიდობება და უკვე ტრადი-
ციად დამკვიდრებული ,,ბოლო ზარის” სა-
ზეიმო ცერემონიალი ხარაგაულის მუნი-
ციპალიტეტის    20  საჯარო სკოლასა  და 
სასულიერო გიმნაზიაში გაიმართა. 

მიმდინარე სასწავლო წელს კურსი 
234-მა მოსწავლემ დაასრულა, რომელ-
თა შორის 11 მედალოსანია. ეს მარად-
სახსოვარი დღე კურსდამთავრებულებს 
პედაგოგებთან და მშობლებთან ერთად  
გამგებლის მოადგილეებმა:  პაატა გო-
გოლაძემ,  თეიმურაზ ჩხეიძემ  და რე-
სურცენტრის  უფროსმა დავით კიკნაძემ 
მიულოცეს. 

კურსდამთავრებულები სულ მალე მე-
ტად საპასუხისმგებლო ჯერ საატესტატო, 
ხოლო შემდეგ  ეროვნული გამოცდების 
წინაშე წარსდგებიან. მათ მიერ სკოლის 
კედლებში თორმეტწლიანი შრომითი გზა 
გვაძლევს რწმენას, რომ  მიაღწევენ დასა-
ხულ მიზნებს, დაეუფლებიან  სასურველ 
პროფესიებს და ღირსეულად ჩადგებიან 
ჩვენი ქვეყნის გაძლიერება-წინასვლის 
საქმეში.

18 მაისს  ხარაგაულის წმიდა   ანდრია პირველწოდებულის სახელობის სასულიერო  გიმ-
ნაზიას    მარგვეთისა და უბისის ეპარქიის მეუფე,  ეპისკოპოსი  მელქისედეკი (ხაჩიძე) 
სტუმრობდა.  მეუფე  მელქისედეკმა  პედაგოგებს   ახალი დირექტორი   -  მღვდელმონაზო-

ნი მამა ანტონი (სულ-
თანიშვილი)    წარუდ-
გინა.  შეხვედრას 
ხარაგაულის მუნიცი-
პალიტეტის საკრებუ-
ლოს თავმჯდომარის 
მოადგილე ქალბატო-
ნი მანანა ბარბაქაძე, 
მუნიციპალიტეტის 
გამგებლის მოადგი-
ლე პაატა გოგოლაძე 
და საგანმანათლებ-
ლო რესურსცენტრის 
უფროსი დავით კიკ-
ნაძე ესწრებოდნენ.  
როგორც  მეუფემ 
ბრძანა, მამა ანტონი  
ძალიან განათლებუ-
ლი, ერუდირებული 
და მაღალი სულიერე-

ნოს მატარებელი ადამიანია.  მეუფე  ასევე   შეეხო პედაგოგების სახელფასო ანაზღაურე-
ბის საკითხსაც და   იმედი გამოთქვა, რომ ეს პრობლემა უახლოეს მომავალში მოგვარდება.

ამავე დღეს მეუფე მელქისედეკმა (ხაჩიძე) ხარაგაულში მშენებარე  საკათედრო ტაძარი 
მოინახულა.  

27 მაისს ხარაგაულის კინოთეატ-
რში  სამოყვარულო ფილმების კონ-
კურსი  „ჩემი იმერეთი” გაიმართება. 
პროექტის ორგანიზატორები  ხარა-
გაულის მუნიციპალიტეტის  განვი-
თარებისა და შიდა ტურიზმის ხელ-
შეწყობის ცენტრი, განათლების, 
კულტურის, სპორტისა და ახალგაზ-
რდობის საქმეთა სამსახური და ხარა-
გაულის საგანმანათლებლო რესურს-
ცენტრია.  კონკურსში 10 საუკეთესო 
ფილმი იქნება  ნაჩვენები და ნომინა-
ციებში გამარჯვებული ფასიანი სა-
ჩუქრებით  დაჯილდოვდება. 

გვერდი მოამზადა ეკა შავიძემ

ხარაგაულის წმიდა ანდრია პირველწოდებულის  
სახელობის  სასულიერო გიმნაზიის  

დირექტორად  მღვდელმონაზონი მამა  
ანტონი (სულთანიშვილი) დაინიშნა

,,ჩემი 
იმერეთი”
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იმ დღეს ღვთიური მადლით გაჯერებული დიდი 
იაკობ გოგებაშვილის სული ზეობდა ხარაგაულის 
N3 საჯარო სკოლის პირველკლასელებთან (სკო-
ლის დირექტორი მარინე ხვედელიძე, მასწავლე-
ბელი ნანა  კვინიკაძე). ღვთიური სიხარულით იყო 
აძგერებული მათი პატარა გულები მათ ხომ დიდი 
ბედნიერება ეწიათ – გახდნენ შეუდარებელი სა-
განძურის – თავანკარა ქართული ანბანის სრუ-
ლი  „ბატონ–პატრონები”,  ტკბილქართულის 33 
ასო–ბგერა უკვე მათი „საკუთრებაა”,  რომლითაც 
ისინი ზენაარს მიუახლოვდნენ. ამიერიდან მათ ძა-
ლუძთ, ასაკის შესატყვისად იკითხონ ქართული და 
მსოფლიო ლიტერატურის შედევრები: „ბიბლია” 
და ფსალმუნები, „გრიგოლ ხანძთელის ცხოვრება” 
და „ვეფხისტყაოსანი”, „დავითიანი” და „სიბრძ-
ნე სიცრუისა”, „მერანი”, „სულიკო”, „ბახტრიონი”, 
„მშობლიურო ჩემო მიწავ!..” და ყველაფერი ის, რაც 
გააფაქიზებს მათ სულებს, სხვაგვარად აგრძნობი-
ნებს ქართული მზისა და მიწის მადლს, გაუძლი-
ერებს სიამაყის გრძნობას, რომ ისინი მსოფლიოს 
ტერიტორიით პატარა, მაგრამ კულტურითა და ის-
ტორიით ერთ–ერთი გამორჩეული ერის შვილები, 
ქართველები, არიან! 

***
კედელს ამშვენებს უმშვენიერესი აპლიკაცია–

„მზე 33 სხივით,” რომელზეც მოსწავლეები ყოველ 
შესწავლილ ასოს აწებებდნენ ანბანის თანმიმდევ-
რობით. აქვეა ფოტოკოლაჟი – 

„აი იაზე გაყოლებულ პატარა თითებს
უფლის წინაშე სალოცავი ქართული ჰქვია!”
 კლასის თითოეული მოსწავლის სურათს ახ-

ლავს მათგან დიდი მონდომებით ქართული ასო-
ებით   ჩაწერილი სამომავლო მიზნები:   მარი ეჯი-
ბაძესა და ნინო ლურსმანაშვილს მასწავლებლობა 
აინტერესებთ, გიორგი ასათიანი და გიორგი მაჭა-
ვარიანი პოლიციის უფროსობაზე ოცნებობენ, რე-
ვაზ ჩუბინიძე ლამაზ სახლებს აგვიგებს, გიორგი 
ჩუბინიძე მფრინავი გახდება, ხოლო ნუგზარ ეჯი-
ბაძე ხანძარს აგვაშორებს თავიდან...

სცენარი იყო დახვეწილი და ფაქიზი გემოვნე-
ბით შექმნილი. მასში არაფერი იყო შაბლონური, 
გაცვეთილი, სულში საამოდ იღვრებოდა ყოველი 
ფრაზა, ყოველი სტრიქონი, რომელიც ერწყმოდა 
თანამედროვე ტექნოლოგიურ  საშუალებებს. მას 
ხომ საუკეთესოდ ფლობს პირველკლასელთა მას-
წავლებელი,  ქალბატონი ნანა კვინიკაძე. 

მასწავლებლისა და მოსწავლეების ზეპირმეტ-
ყველება ქმნიდა მათ შორის ბუნებრივ კავშირს. 
გოგონები და ბიჭუნები ავლენდნენ შესატყვის 

ცოდნას, უშეცდომოდ, მხატვრული გააზრებით 
წარმოთქვამდნენ ლექსებს. „ანბანთქებაში” მათი 
ჭიკჭიკა ენით თავს იწონებდა 33–ვე ასო ანიდან 
ჰოემდე... ქართული ენის სრულყოფილების, მისი 
მდიდარი შესაძლებლობების, სითბო–სიამაყის 
გამოსხივების ძალით იყო სცენარში ჩართული 
ირანის შაჰის მიერ მოწყობილი შეჯიბრი. შაჰი ინ-
ტერესით უსმენდა მონაწილეთ. ბოლოს კი ნიშნის-
გებით მიმართა  ქართული ენის წარმდგენ იაკობ 
ცურტაველს: ამბობენ, ალექსანდრე მაკედონელი 
საყვარელ მანდილოსანთან  სოლომონ ბრძენის 
ენაზე საუბრობდა, მტერთან – სპარსულ ენაზე, 
ღმერთთან – ელინთა ენაზე, მოყვარესთან – ესპა-
ნურად, ქართული კი არ იცოდა!? 

– მაგრამ მას, რომ სცოდნოდა ქართული, ის 
იპოვიდა მასში სოლომონ ბრძენის ენის სიტკბოს, 
სპარსულის ძალას, ელინურის კეთილხმოვანებას, 
ესპანურის მუსიკას, შუმერულის სილამაზესა და 
ხეთურის  სიდიადეს, – თქვა ცურტაველმა.

– დედაენა ჯადოსნურ სკივრში მოთავსებული 
უდიდესი საგანძურია,–აღნიშნავს ნანა მასწავლე-
ბელი,–რომელსაც ორი ხმოვნისაგან ჩამოსხმული 
სიტყვა, ჩამოსხმული ოქროს გასაღები ადევს.  ეს 
გასაღებია „აი ია”.

ამ გასაღებით ყველას შეუძლია,  გახსნას ეს 
სკივრი და ისარგებლოს შიგ სათუთად ჩაწყობილი 
თვალ-მარგალიტით, ქართული ანბანით.

„აი ია” ქართველთა სულის პოეზიაა, რომელსაც 
შემდგომ უფრო დიდი – ილიას, აკაკის,  ვაჟას, გოგ-
ლასა და გალაკტიონის პოეზია დაეშენა. 

სტუმარ–მასპინძელი მოიხიბლა მხატვრულ 
დეკლამაციასთან ერთად მშობლიური ენის სილა-
მაზეზე აჟღერებული მელოდიებით. 

***
ეს იყო ნანა მასწავლებლის 2014–2015 სასწავ-

ლო წლის ერთი „მოსავალი”, რომელიც იყო უხვი 
და ბარაქიანი. დაე, მათი ცოდნის ხნულში  გავლე-
ბულ ყოველ კვალს მოჰყოლოდეს კიდევ უფრო 
მეტი სიუხვით დატვირთული მოსავალი. ამის 
იმედს კი ნამდვილად იძლევა ნანა მასწავლებლის 
პასუხისმგებლობა, საქმის სიყვარული, მოსწავლე-
თა შემართება–გაჰყვნენ ცოდნის საიმედო გზას. 
ეს გზა კი მათ უეჭველად მიიყვანს ტაძართან–
გაიზრდებიან კარგი მოქართულეები, ჭეშმარიტი 
პატრიოტები.

საანბანო ზეიმმა, მისმა მიზანმიმართულმა 
შინაარსობრივმა დატვირთვამ, ერთხელ კიდევ 
ცხადყო ნანა მასწავლებლის უმთავრესი სათქმე-
ლი – იაკობ გოგებაშვილის ბრძნული შეგონება:

„სადაც კი ჭეშმარიტის განათლების ლამპარი დან-
თებულა, დედა–ბოძად  მას ჰქონია და აქვს დედაენა, 
სწავლება დედაენაზედ, როგორც საუკეთესო ღონე 
გონების განვითარებისა და ცოდნის შეძენისა.”

ამ ჭეშმარიტებას ერთხელ კიდევ გაუსვეს ხაზი 
ზეიმის დასასრულს მასწავლებლებმა: ვენერა კიკ-
ნაძემ და მერი გიორგიძემ, როცა მათ ჯეროვნად 
შეაფასეს მასწავლებელ–მოსწავლეების ურთიერ-
თობის ტკბილი ნაყოფი და სამომავლო წარმატე-
ბები უსურვეს მათ.

... და ბოლოს მოსწავლეთა შეერთებულ–შეხ-
მატკბილებული ხმებით კვლავ შეესხა ხოტბა  მშო-
ბელ დედასავით უსაყვარლეს ქართულ ენას:

„ხოტბა შევასხათ მშობლიურ ენას,
გვიყვარდეს, როგორც მშობელი დედა!
მრავალჟამიერ, ენავ ქართულო,
მრავალჟამიერ,  დიდება შენდა!”

მერი გიორგიძე

მრავალჟამიერ, ენავ ქართულო!
ბევრი ემოცია, ტაში, სითბო, 

ქართული ეროვნული სულისკვე-
თება და დიდი სიყვარული - ასეთი 
ემოციებით დასრულდა 17 მაისს, 
ხარაგაულის კინოთეატრში, 
ხალხური შემოქმედების სახლის 
მიერ წარმოდგენილი ფოლკლო-
რული კონცერტი - „ვაგრძელებთ 
წარსულს”. კონცერტში ხარაგა-
ულის ა(ა)იპ ,,ხალხური შემოქ-
მედების სახლის” სიმღერისა 
და ცეკვის ანსამბლი „საუნჯე” და ვაჟთა ფოლკ-
ლორული ანსამბლი „კახორი” მონაწილეობდნენ. 
შემოქმედებით კონცერტზე ,,კახორის” ომახიან 
ხმებს „საუნჯის” წკრიალა ხმები ენაცვლებოდა , 
მაყურებელთა მხრიდან ასევე ოვაციები დაიმსა-
ხურა ხალხურმა ცეკვებმა, დიდი მოწონება ხვდა 
წილად ზეპირსიტყვიერების წრის წევრების მიერ 
წარმოდგენილ კომპოზიციებს.

ანსამბლები ,,საუნჯე” და ,,კახორი” ქართული 
ფოლკლორის სიყვარულით, ქალბატონი დალი 
მაღრაძის ძალისხმევითა და მონდომებით  ჩამო-
ყალიბდა. ლოტბარი მაია მაღრაძე გახლავთ, ქო-
რეოგრაფი- რომან ბუაჩიძე, ხოლო ზეპირსიტყვი-
არებას თამარ ავალიშვილი აყვარებს ანსამბლის 
წევრებს.

ღონისძიებას ესწრებოდნენ საქართველოს 
ფოლკლორის სახელმწიფო ცენტრის ოფიცი-
ალური წარმომადგენლები და ადგილობრივი 
ხელისუფლების ხელმძღვანელი პირები: მუნიცი-
პალიტეტის გამგებელი კობა ლურსმანაშვილი, 
ხარაგაულის მაჟორიტარი დეპუტატი ნოდარ 
ებანოიძე,  საკრებულოს თავმჯდომარე ინგა მაღ-
რაძე.

კონცერტის დაწყებამდე  ხალხური შემოქმე-
დების  სახლის დირექტორმა დალი მაღრაძემ, 
ანსამბლ „კახორისა” და „საუნჯეს” მიღწევებზე 
ისაუბრა. 

ამ დღეს „ხალხურის შემოქმედების სახლის” შე-
მოქმედების მიმართ, დიდი მოწონება გამოთქვეს, 
როგორც მოწვეულმა სტუმრებმა, ისე ადგილობ-
რივი ხელისუფლების წარმომადგენლებმა: 

ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის გამგებლის 
კობა ლურსმნაშვილის განცხადებით, ხარაგაულ-
ში ასეთ სახელგანთქმულ ანსამბლებს ადგილობ-
რივი ხელისუფლებისგან უფრო მეტი ხელშეწ-
ყობა ექნებათ: „ხარაგაულში კულტურის სფერო 
წარმატებულია, რომელიც კიდევ უფრო მეტ ხელ-
შეწყობას იმსახურებს, რათა მეტად წარმოაჩინონ 
თავიანთი შესაძლებლობები. სამწუხაროდ, მუნი-
ციპალიტეტის ბიუჯეტს არ აქვს იმის ფუფუნება, 
ფინანსურად სრულიად უზრუნველყოს კულტუ-
რის სფეროში მოღვაწე ჯგუფები. თუმცა ფოლ-
კლორის განვითარებისათვის ადგილობრივი 
ბიუჯეტიდან მაქსიმალურად ვცდილობთ გამოვ-
ყოთ თანხები. ვფიქრობ, ჩვენი და ფოლკლორუ-
ლი ანსამბლების ხელმძღვანელების მცდელობე-
ბი სახეზეა. დღეს კიდევ ერთხელ დავრწმუნდით, 

რომ ხარაგაულში კულტურა წინ მიიწევს და ნამ-
დვილად იმსახურებს ქებას. იმისათვის, რომ ჩვე-
ნი ფოლკლორი მომავალმა თაობებმა უკეთ შეის-
წავლონ ქორეოგრაფიული წრეები გავიტანეთ 
მოლითსა და ლეღვნის ადმინისტრაციულ ერთე-
ულებში. ამ სოფლებში სკოლის მოსწავლეებს სა-
შუალება ექნება უფასოდ შეისწავლონ ქართული 
ცეკვების მრავალფეროვნება. 

აღსანიშნავია, რომ მომავალში ვგეგმავთ ზვა-
რის ახალგაზრდული ბანაკის აღდგენას და და-
ბაში, ღია ესტრადის რეაბილიტაციას. ასევე უახ-
ლოეს მომავალში დაბაში დასრულდება ახალი 
თანამედროვე ტიპის ბიბლიოთეკის მშენებლობა. 
ეს ყველაფერი კი იმისათვის კეთდება, რომ ჩვენ 
მომავალ თაობას შევუქმნათ შესაბამისი პირობე-
ბი. გვყავს ნიჭიერი ახალგაზრდები, რომლებსაც 
ხელის შეწყობა  სჭირდებათ ”. 

კულტურის სამსახურის უფროსმა ირინე ჩხე-
იძემ აღნიშნა, რომ ხარაგაული გამორჩეულია თა-
ვისი კულტურული ტრადიციებით, მან გაიხსენა 
ქართული ფოლკლორის მოამაგე ივანე (ბიჭიკო) 
აბაშიძე და მის ღვაწლზე ისაუბრა. ქალბატონ-
მა ირინემ წარმატებები უსურვა „კახორსა” და 
„საუნჯეს”.

ეთერ თათარაიძე (საქართველოს ფოლკლო-
რის სახელმწიფო ცენტრის -ზეპირსიტყვიერების 
მიმართულების ხელმძღვანელი): „ბედნიერებაა, 
რომ ხარაგაულში არის ასეთი მაღალი დონის 
ანსამბლი, რომელშიც ამდენი ახალგაზრდაა ჩარ-
თული. ფოლკლორი არის ჩვენი მომავალი, რო-
მელსაც სჭირდება ზრუნვა, რათა შევუნახოთ და 
უცვლელად გადავცეთ  ჩვენს მომავალ თაობებს.”

როსტომ ჩხეიძე (ფილოლოგიის მეცნიერებათა 
დოქტორი, ჟურნალ  „ჩვენი მწერლობის” მთავარი 
რედაქტორი): „ასეთ ღონისძიებას თავდადებული 
შრომა სჭირდება.  დღეს მოვუსმინეთ ბუნებრი-
ვად აჟღერებულ ჰანგებს, რომლებიც ნამდვილად 
არ უნდა დაიკარგოს. დიდი მადლობა, რომ მომა-
ვალ თაობებს  აზიარებთ ქართული ფოლკლორის  
სიყვარულს, რომლებმაც ჩვენი დიდი კულტურა 
უნდა გადაარჩინონ.” 

დალი მაღრაძემ მადლობა გადაუხადა ხარა-
გაულის მუნიციპალიტეტის ხელმძღვანელებს 
თანადგომისათვის, ხოლო პედაგოგებს იმ შრო-
მისათვის, რომელსაც ისინი ახალგაზრდა თაობის 
აღზრდისთვის გასცემენ.

თამარ მაღრაძე

ხარაგაულის კინოთეატრში   ფოლკლორული კონცერტი - 
„ვაგრძელებთ წარსულს” გაიმართა

მადლობა
სოფელი რომ ქვეყნის ხერხემალია, კარგად ეს-

მით ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის  გამგეობაში. 
ამჯერად ჩვენ მხოლოდ ერთ პროექტზე ვამახ-
ვილებთ ყურადღებას, რასაც მუნიციპალიტეტი 
უკვე მეოთხე წელია ახორციელებს  და ამას მევე-
ნახეობის, როგორც ისტორიულად ტრადიციული 
და რეგიონისათვის ადაპტირებული დარგის განვი-
თარების პრაქტიკული ხელშეწყობა ჰქვია. 

კიცხის ადმინისტრაციული ერთეულის ტერი-
ტორიაზე  საცდელი სანამყენე მეურნეობა მდე-
ბარეობს, რომელიც  მწვანე ციცქის ჯიშის ვაზის 
ნერგების მყნობა –გაშენებითაა სპეციალიზირე-
ბული. მეურნეობის ხელმძღვანელები დარგის გა-
მოცდილი  სპეციალისტები, იუზა კელენჯერიძე  
და ამირან ოქრომჭედლიძე არიან.   მათი უშუალო 
მონაწილეობითა და   მუნიციპალიტეტის გამგე-
ობის ხელშეწყობით, ცოტა ხნის წინ, ხელმოკლე, 
სოციალურად დაუცველ, გამრჯე მევენახეებს აღ-
ნიშნული ვაზის ნერგები უსასყიდლოდ გადაეცათ.  

მათ ნერგები მიმდინარე წლის სეზონზე მიიღეს, 
დარგეს და უკვე გახარებულ ნერგებს  ყურადღე-
ბას არ აკლებენ - ილარიონ სხილაძე და ოლეგი 
ბერაძე სოფელ ლახუნდარიდან.  გივი ხიჯაკაძე, 
შოთა სარალიძე და ზურაბ ხიჯაკაძე სოფელ ვარ-
ძიიდან. 

ამოძრავდნენ მევენახეები,  ხალისით აკეთებენ 
საშვილიშვილო საქმეს, ეფერებიან ვაზს, 

პროექტის შემდგომი გაფართოება-განვითარე-
ბა, მნიშვნელოვნად შეუწყობს ხელს ადამიანთა 
დასაქმებას სოფელში.  თუ ყველაფერ ამას სპეცი-
ალიზირებული პროფესიულ-ტექნიკური სასწავ-
ლებლის გახსნაც დაემატება, ხომ უკეთესი. ეს ის 
პროექტებია, რომელიც სოფელში ახალგაზრდე-
ბის დამაგრებას უწყობს ხელს.  

მადლობა მათ, ვინც ასე სერიოზულად ფიქრობს 
ჩვენს სოფელზე. 

მზექალა ხიჯაკაძე – გამგებლის წარმომად-
გენელი ვარძიის ადმინისტრაციულ ერთეულში

რევაზ სხილაძე –  სპეციალისტი

30 წელზე მეტია, მსოფლიო 18 მაისს მუზე-
უმების საერთაშორისო დღეს აღნიშნავს.

1977  წლიდან მიღებულ იქნა გადაწყვეტილე-
ბა მუზეუმების დღის დაწესებასთან დაკავში-
რებით, ხოლო 1978 წლიდან უკვე ეს დღესასწა-
ული  მსოფლიოს 150 ქვეყანაში აღინიშნება. ამ 
დღეს მუზეუმებში ეწყობა ღია კარის დღეები, 
სამეცნიერო კონფერენციები და სხვა ღონისძი-
ებები.

ყველა მუზეუმი ცდილობს, განსაკუთრებუ-
ლად საინტერესო თემატიკით დატვირთოს ეს 
დღეები. ტარდება მუსიკალური, თეატრალური 
და ლიტერატურული საღამოები, გამოფენები, 
ლიტერატურული კონკურსები, იხსნება ახალი,  
განახლდება ძველი ექსპოზიციები და სხვა.

გასულ წელს საქართველოს კულტურის სა-
მინისტროს ინიციატივით შესაძლებელი გახდა 
მუზეუმებსა და სამხატვრო აკადემიას შორის 
ხელშეკრულების გაფორმება სარესტავრაციო 

სამუშაოებზე. 2014 წელს ხარაგაულის ისტო-
რიულმა მუზეუმმა (დირექტორი ნინო დიდიძე)   
ა. ქუთათელაძის სახელობის სამხატვრო აკადე-
მიასთან ხელშეკრულება გააფორმა. რესტავრა-
ცია -კონსერვაცია ჩაუტარდა 44 ექსპონატს, 
აქედან: არქეოლოგია- 5;  კერამიკა-3; ეთნოგ-
რაფია-2;  გრაფიკა-25;  ფერწერული ტილო -9.  
განახლებული ნამუშევრები შთამბეჭდავად გა-
მოიყურებიან.

     სარესტავრაციო ექსპონატების შესარჩე-
ვად მუზეუმში ა. ქუთათელაძის სახ. სამხატვ-
რო აკადემიის  რესტავრაციის  მიმართულების 
ხელმძღვანელი, სრული პროფესორი, ნანა კუპ-
რეიშვილი იყო  ჩამოსული.

    ხარაგაულის ისტორიულ მუზეუმში ამ 
დღისთვის სამზადისი მიმდინარე წლის დასაწ-
ყისიდანვე დაიწყო. მუზეუმის თანამშრომლებ-
მა ძალ-ღონე არ დაიშურეს,  რათა დამთვალი-
ერებლისათვის მეტი სიახლე შეეთავაზებინათ...   
სხვადასხვა სახის ღონისძიებები საღამოს ექვსი 
საათიდან მოეწყო. ახალგაზრდა შემსრულებ-
ლებმა „გააცოცხლეს” რ. სტურუას  ნახატი 
„ესპანური ცეკვა” (შემსრულებლები: ანა შა-
რიქაძე, თამარ ჭიპაშვილი და სოფო შველიძე), 
საინტერესოდ დაიდგა მხატვრის კომპოზიცია 
ო. სულავას „მღებავის” მიხედვით (შემსრულებ-
ლები: ნიკო წიკლაური, ლაშა ბუხნიკაშვილი). 

   მუზეუმის მიერ ორგანიზებულ ღონისძი-
ებებს მნახველი არაერთხელ მოუხიბლავს.

   მალე იგეგმება ტრადიციად ქცეული ღვი-
ნის ფესტივალიც.

მირანდა შავიძე

„გაზაფხულის ფესტივალი” მუზეუმში

ველოსიპედის საერთაშორისო დღე ხარაგაულში 
20 მაისს ხარაგაულის მუნიციპალიტეტში ,,ველოსიპედის საერთაშორისო დღესთან” დაკავ-

შირებით რკინიგზის ხიდიდან სპორტულ კომპლექსამდე ველოსიპედებით მსვლელობის აქცია 
მოეწყო.  მსვლელობაში   დაბის საჯარო სკოლის მოსწავლეები და მოხალისე პიროვნებები მო-
ნაწილეობდნენ.  აქციის მიზანი ჯანსაღი ცხოვრების წესის დამკვიდრება და ეკოლოგიურად 
სუფთა ტრანსპორტით სარგებლობის პოპულარიზაცია იყო.აღნიშნული აქცია ხარაგაულის 
კულტურის, განათლების, სპორტისა და ახალგაზრდობის საქმეთა სამსახურის ინიციატივით  
გაიმართა.

მე მიყვარს ჩემი ბიბლიოთეკა
 მარელისის სასოფლო ბიბლიოთეკა 20  წლის  მანძილზე გაუქმებული იყო. თუმცა ამ  ხნის გან-

მავლობაში ადგილობრივები წიგნებით  მაინც სარგებლობდნენ.  ბიბლიოთეკას  ქალბატონი ნაილი 
მაღრაძე უანგაროდ ემსახურებოდა. იგი ძალ-ღონეს არ იშურებდა  იმისათვის, რომ  სოფელს  ბიბ-
ლიოთეკა  შერჩენოდა და ჩვენთვის  საჭირო ლიტერატურა ხელმისაწვდომი ყოფილიყო. 

   2015 წლის იანვარში  ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის გამგებლის  კობა ლურსმანაშვილისა  და 
ცენტრალური ბიბლიოთეკის დირექტორის ნიკოლოზ მაჭავარიანის ინიციატივით,   მარელისის ბიბ-
ლიოთეკა  აღდგა და, დღეს, ის  კვლავ ერთგულად ემსახურება მკითხველს.   ამ დღეებში სოფელში 
მომიწია ჩამოსვლა. მინდოდა  მონაწილეობა მიმეღო საბიბლიოთეკო კვირეულში, მაგრამ კვირე-
ულისადმი მიძღვნილი ღონისძიება ჩატარებული დამხვდა. გული არ მწყდება, რადგან  11 მაისს  
ახალგაზრდები კვლავ  შევიკრიბეთ ბიბლიოთეკაში და კვირეულის  დახურვა  აღვნიშნეთ. ჩვენთან 
ერთად  მარელისის  საჯარო  სკოლის  ბიბლიოთეკარი, ეკა მაღრაძე და აქტიური მკითხველები: 
მურად ცისკაძე და  ვანო მაღრაძეც იმყოფებოდნენ.  მარელისში ჩატარებულმა  საბიბლიოთეკო 
კვირეულმა ცხადყო, რომ   ღონისძიებას დადებითი ეფექტი აქვს მაშინ,  როდესაც  მასში  სხვადას-
ხვა  კატეგორიის მკითხველები მონაწილეობენ. მარელისის ბიბლიოთეკა ამ კუთხით ნამდვილად 
გამორჩეულია. მინდა მადლობა გადავუხადო ადგილობრივი ხელისუფლების წარმომადგენლებს, 
ბიბლიოთეკის ერთგულ მსახურს, ნაილი მაღრაძესა და სოფლის მოსახლეობას, რომლებმაც  დიდი 
აქტიურობა გამოიჩინეს  ბიბლიოთეკის შენარჩუნებისა და აღდგენისათვის.

                           თინათინ მაღრაძე
               თბილისის ივანე ჯავახიშვილის   სახელმწიფო უნივერსიტეტის   მე-3 კურსის სტუდენტი
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კომისიამ მუშაობა დაიწყო 2014 წლის 30 ივლისს, როდესაც 
ჩატარდა პირველი სხდომა. კომისიის დებულების მიხედვით პირ-
ველ სხდომაზე შეიქმბა სამუშაო ჯგუფები.ჯანადცვის საკითხთა 
სამუშაო ჯგუფი ,სოციალური უზრუნვლყოფისა და დასაქმების 
საკითხთა სამუშაო ჯგუფი, სხდომაზე დამტკიცდა კომისიის სა-
მუშაო გეგმა და სხდომების ჩატარების დღე და საათი. პირველ 
სხდომაზე ასევე მოსმენილია გამგეობის ჯანდაცვისა და სოცი-
ალურ საკითხთა სამსახურის ანგარიში, გაწეული მუშაობის შესა-
ხებ. გასულ 2014 წელს სულ ჩატარდა 6 გეგმიური  და 3 რიგგარე-
შე სხდომა კომისიის მეორე სხდომაზე 2014 წლის 25 აგვისტოს 
დამტკიცებული იქნა გამგეობისა და საკრებულოს ჯანდაცვის 
და სოციალურ საკითხთა სამსახურის დებულება. მოსმენილი 
იქნა სურსათის უვნებლობია მხრივ მუნიციპალიტეტში არსებუ-
ლი მდგომარეობა, რომელიც შეფასდა დადებითად. 2014 წლის 
29 სექტემბერს კომისიამ მოისმინა ხარაგაულის საზოგადოებ-
რივი ჯანდაცვის ცენტრის ანგარიში გაწეული მუშაობის შესახებ 
წლის განვლილ პერიოდში. კომისიის გადაწყვეტილებით ეთხოვა 
გამგეობას იმ ხარვეზების აღმოფხვრა, რომელიც არსებობს რამ-
დენიმე სასოფლო ამბულატორიაში. 

   2014 წლის 12 ოქტომბერს გამართა კომისიის რიგგარეშე 
სხდმა, რომელზეც განხილულ იქნა დაბა ხარაგაულში ამბულა-
ტორიისა და სავადმყოფოსთვის ტერიტორიის შერჩევა. კომისიის 
უმრავლესობის გადაწყვეტილებით შერჩეული იქნა ტერიტორია 
გაზკანტორის მიმდებარედ. დევდარიანისა და ე. ჭიპაშვილის ქუ-
ჩების გადაკვეთაზე. ნოემბერში მუშაობა დაიწყო შეზღუდული 
შესაძლებლობის მქონე ბავშვებისთვის ხარაგაულში დღის ცენტ-
რის ,,ნაბიჯი ხარაგაული” პროექტზე. გამართა გაერთიანებული 
კომისიების სხდომა. პროექტის ავტორმა რუსუდან გურგენიძემ 
ვერ დაარწმუნა კომისიის წევრები ხმა მიეცათ პროექტის საკრე-
ბულოს სხდომაზე გატანას. იმავდროულად კომისიამ მუშაობა 
დაიწყო შეზღუდული შესაძლებლობის  მქონე პირთა სოციალურ 
- საყოფაცხოვრებო პირობების დადგენის შესახებ, რომელზეც 
გადაწყვეტილებას საკითხის დამუშავების შემდეგ მივიღებთ. 
საკრებულოს ჯანდაცვისა და სოციალურ საკითხთა კომისია 
აქტიურად იყო ჩართული ახალი 2015 წლის ბიუჯეტის განხილ-
ვა დამტკიცების მუშაობაში. კომისიის გადაწყვეტილებით, ბი-
უჯეტის განხილვის დროს შეტანილ იქნა შენიშვნები, კერძოდ 
ბიუჯეტში გათვალისწინებული იქნა ქვეყნის ტერიტორიული 
ერთიანობისთვის ბრძოლაში დაღუპული პირები, რომლებიც ვერ 
მოხვდნენ სახელმწიფო პროგრამაში. 2015 წლის ბიუჯეტში გათ-
ვალისწინებული იქნა წელიწადში 2 ათასი ლარით დახმარება. 

    დეკემბერში კომისიამ იმუშავა უსახლკარო პირების თავშე-
საფრით უზრუნველყოფის მიზნით გასატარებელი ღონისძიების 
შესახებ. კომისიის გადაწყვეტილებით ეთხოვა გამგეობას თუ შე-
საძლებელი იქნებოდა სოფელშივე ყოფილიყო სახლი შეძენილი 
ასეთი ოჯახებისათვის. ხოლო უპატრონო მოხუცებისთვის და-
ბაში გარემონტდეს რომელიმე მუნიციპალურ საკუთრებაში არ-
სებული შენობა. ეს იქნებოდა, როგორც ინფრასტრუქტურული 
პროექტი ასევე დავაკმაყოფილებდით უსახლკარო ადამიანებს. 
დეკემბერში გაიმართა კომისიის სხდომა გამგეობის ჯანდაცვი-
სა და სოციალური დაცვის სამსახურთან ერთად და დადგენილი 
იქნა საახალწლოდ დასახმარებელი ოჯახების კატეგორიებში სა-
შობაოდ ,,ალილოს” მოწყობა და გაჭირვებული ოჯახების დახმა-
რება დაბის ტერიტორიაზე. უნდა აღინიშნოს, რომ ხარაგაულში 
კარგი ტრადიცია დამკვიდრდა. ამ დღის მუნიციპალიტეტის გამ-
გეობასთან ერთად ქველმოქმედებას ეწევა მოსახლეობაც. 

    2015 წლს კომისია მუშაობას შეუდგა დამტკიცებული გეგმის 
მიხედვით. 

    2015 წლის 27 იანვარს 12 სთ-ზე მოწვეული იქნა გაერთი-
ანებული კომისიების: საფინანსო საბიუჯეტო, განათლების, 
კულტურისა და ახალგაზრდულ საქმეთა, ჯანდაცვის და სო-
ციალურ საკითხთა კომისიის ერთობლივი სხდომა. სხდომაზე 
განხილულ იქნა შ.შ. მ. ბავშვთა დღის ცენტრის ,,ნაბიჯი ხარაგა-
ულის” პროექტის განხორციელებისთვის გასატარებელი ღონის-
ძიებების შესახებ. კომისიების გადაწყვეტილებით პროექტი სა-
ჭიროებს უფრო მეტ დახვეწას. და სრულყოფილად მომზადებას. 

   2015 წლის 25 თებერვლის სდომაზე კომისიამ დაადგინა შეზ-
ღუდული შესაძლებლობის მქონე პირთა სოციალურ საყოფაც-
ხოვრებო პირობები. ამავე სხდომაზე კომისიის თავმჯდომარემ 
გააკეთა ინფორმაცია გამგეობის შსაბამის კომისიასთან მეტი 
კოორდინაციისა და ჩართულობისათვის საკრებულოს ჯანდაც-
ვისა და სოციალური კომისიის ერთი წევრი ექიმი ჩაერთოს გამ-
გეობის კომისიის მუშაობაში. 

     2015 წლის 2 აპრილს გაიმართა  ჯანდაცვისა და სოციალურ 
საკითხთა კომისიის, საკრებულოს განათლების, კულტურისა და 
ახალგაზრდული საქმეთა და გამგეობის ჯანდაცვისა და სოცი-
ალური დაცვის სამსახურის უფროსის (ნ. კიკნაძე)გაერთიანებუ-
ლი სხდომა. 

     მოისმინეს ბორის სკოლა პანსიონის ბაზაზე მუნიციპალი-
ტეტის ტერიტორიაზე მცხოვრების შ.შ.მ ბავშვთა დღის ცენტრის 
,,ნაბიჯი თანადგომისაკენო მუშაობის შესახებ. ორივე კომისიამ 
აღნიშნა, რომ პროექტი ავტ.ჰ. ბერაძე)  არის სრულყოფილი, 
გამგეობის მხრიდან არის ფინანსური მხარდაჭერის გადაწყვე-
ტილება. პროექტის ავტორმა ყველა კითხვას გასცა ამომწურავი 
პასუხი. და კომისიებმა მხარი დაუჭირეს პროექტის საკრებულოს 
სხდომაზე გატანას. დღის წესრიგის მეორე საკითხზე მუნიციპა-
ლიტეტის ტერიტორიაზე მცხოვრები უსახლკაროპირების აღწე-
რისა და თავშესაფრით უზრუნველყოფის მიზნით გატარებული 
ღონისძიებების შესახებ. კომისიამ გადაწყვიტა თხოვოს გამგე-
ობას პირველი რიგში დადგენილი იქნას იმ პირტა რაოდენობა 
და კრიტერიუმები, რომლებსაც ესაჭიროებათ დახმარება. ასევე 
გათვალისწინებული იქნას მრავალშვილიანი ოჯახები, რომლებ-
საც ძალიან უჭირთ ამ მხრივ. სიამოვნებით მინდა ავღნიშნო, რომ 
გამგეობამ ამ მიმართულებით უკვე გადადგა ქმედითი ნაბიჯი. 

    2015 წლის 28 აპრილს კომისიამ განიხილა 3 საკითხი.

ანგარიში ხარაგაულის 
მუნიციპალიტეტის 

საკრებულოს ჯანდაცვისა 
და სოციალურ საკითხთა 

კომისიის ანგარიში გაწეული 
მუშაობის შესახებ 2014 

წლის 2015 წლის განვლილ 
პერიოდში

ინფრასტრუქტურისა და კეთილმოწყობის სამსახურის    
 ანგარიში  გაწეული  მუშაობის  შესახებ 

    ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის გამგეობის ინფრასტრუქტურისა და კე-
თილმოწყობის სამსახური წარმოადგენს გამგეობის სტრუქტურულ ერთეულს, 
რომელიც თავის საქმიანობას წარმართავს გამგეობის დებულების, ინფრასტრუქ-
ტურისა და კეთილმოწყობის სამსახურის დებულების  და სხვა სამართებლი ვი 
აქტების შესაბამისად. 

  სამსახურის ფუნქციებშია:
     მუნიციპალიტეტში ინფრასტრუქტურისა და კეთილმოწყობის პოლოტიკის 

შემუშავება, დარგების რეგულირება და კოორდინაცია. მუნიციპალიტეტში არსე-
ბული ინფრასტრუქტურული ობიექტების შესწავლა, მათი რეაბილიტაციის სა-
კითხის განსაზღვრა და ახალი ინფრასტრუქტურული ობიექტების (ადგილობრი-
ვი მნიშვნელობის გზების და ხიდების, გარე განათების, სანიაღვრე მეურნეობის, 
მუნიციპალიტეტის გამგეობაში არსებული კომუნიკაციების შექმნის კოორდინა-
ცია, ტერიტორიის კეთილმოწყობის პროექტების მომზადება და მათ განსახორ-
ციელებლად რეკომენდაციების შემუშავება, ტერიტორიის დასუფთავების ნარჩე-
ნების გატანის და უტილიზაციიის საკითხები, სასაფლაობის მოვლა პატრონობის 
საკითხებზე წინადადებების შემუშავება, გარე ვაჭრობისა და გარე რეკლამის 
საკითხების რეგულირება) მშენებლობის კოორდინაცია. ასევე დებულებით გან-
საზღვრული სხვა უფლება მოვალეობების შესრულება. ინფრასტრუქტურისა და 
კეთილმოწყობის სამსახური კორდინაციას უწევს რგპ-ფონდიდან დაფინანსებუ-
ლი პროექტების განხორციელებას, სოფლის მხარდაჭერის პროგრამისათვის გა-
მოყოფილი თანხის განაწილებას და მოსახლეობის მიერ შერჩეული პროექტების 
განხორციელების კორდინაციას, ასევე ადგილობრივ ბიუჯეტში ინფრასტრუქ-
ტურული ობიეტებისათვის განსაზღვრული თანხით პროექტების შემუშავებას და 
მათი განხორციელების კოორდინაციას.

   საქართველოს მთავრობის  განკარგულებით 2014 წელს ხარაგაულის მუნი-
ციპალიტეტს გამოეყო 2 009 883 ლარი. აღნიშნული თანხით მუნიციპალიტეტში 
დაიგეგმა და განხორციელდა შემდეგი ობიექტების მშენებლობა-რეაბილიტაცია:

N პროექტის 
დასახელება

გამოყო-
ფილი 
თანხა

სახელშეკ-
რულებო 

თანხა

ფაქტიური 
შესრულება 

(ლარი)
დანაზოგი

დასრუ-
ლების 

თარიღი

1
კიცხი-ხიდა-
რის გზის რე-
აბილიტაცია

373 000 373 000 355 165 395 07.07.2014

2

სოფ.ხიდარში 
საბავშვო ბ 

აღის მშენებ-
ლობა

123 476 105 777 101 661 17 699 11.08.14

3

ვარძია-წყა-
ლაფორეთის 
გზის მოას-
ფალტება

421 420 421 420 400 115 0.00 05.07.2014

4

ხარაგაული 
ფარცხ-

ნალი გზის 
მოასფალტება 

2.1კმ

382 900 382 900 375 596 0.00 07.07.2014

5

გარე განათე-
ბა ხარაგაული
-საქარიქედი4
კმ;ისლარი-ფა
რცხნალი 1კმ; 
ბორითი-მაქა-

თუბანი;

57 817 57 817 57 367 0.00 11.06.2014

6

ბორითის სა-
ბავშვო ბაღის 
შენობის რე-
აბილიტაცია;

180 608 165 799 164 669 14 809 30.08.2014

7

ნაგავმზიდი 
მანქანის 

შეძენა 5კბმ 
ტევადობით

140 000 140 000 140 000 0.00 31.10.2014

8
ნაგვის კონ-

ტეინერები 50 
ცალი

30 000 29 500 29 500 500 10.10.2014

9
მაქათუბნის 

ხიდის დასრუ-
ლება

49 000 49 000 48 000 0.00 30.12.2014

10

საბავშვო 
ბაღებისათვის 
ინვენტარის 

შეძენა

64 823 60 626 60 626 4 197 25.12.2014

11

სოფ.წყალა-
ფორეთში სა-
ბავშვო ბაღის 
მშენებლობა

117 463 108 219 101 555 9 244 13.12.14

საპროექტო სახარჯთაღრიცხვო სამუშაოებისათვის 68 981 ლარი.
სოფლის მხარდაჭერის პროგრამის ფარგლებში მიუნიციპალიტეტს მთავრო-

ბის განკარგულებით გამოეყო 770 163 ლარი. აღნიშნული თანხის ფარგლებში 
მომზადდა და განხორციელდა 200 ინფრასტრუქტურული პროექტი.

პრიორიტეტული მიმართულებები იყო:

N პროექტის დასახელება პროექტის რაოდე-
ნობა

დახარჯული 
თანხა

1 სასმელი წყლის სისტემა 55 93,662
2 გზები 55 253,287

3 სარიტუალო სახლების 
მოწყობა აღჭურვა 33 269,741

4 წისქვილის 
რეაბილიტაცია 10 13,195

5 თავშეყრის ადგილი, 
მოსაცდელის მოწყობა 8 23,116

6 ხიდები, ხიდბოგირები, 
ცხაურები 7 13,011

7 სანიაღვრე არხები 6 19,922
8 სასაფლაოს შემოღობვა 5 4,850
9 საკანალიზაციო სისტემა 4 21,440

10 გარე განათება 4 5,500

11
კულტურის და ადმინის-
ტრაციული შენობების 

რეაბილიტაცია
4 21,735

12
ტრაქტორების, 

სატრანსპორტო საშუ-
ალებები, სპეც.ტექნიკა

3 20,844

13 სხვა პროექტები 6 9,860

      ინფრასტრუქტურის სამსახურისა და პროექტებში ჩართული სხვა სამსა-

ხურების (ზედამხედველობისა და არქიტექტურის, საფინანსო საბიუჯეტო) და 
შესაბამის ადმინისტრაციულ ერთეულებში გამგებლის წარმომადგენლების ძა-
ლისხმევით, მოსახლეობის მიერ პრიორიტეტად მიჩნეული 200-ვე პროექტი დას-
რულდა შეუფერხებლად სახელშეკრულებო ვადაში. ინტერესიდან გამომდინარე 
სამუშაობის მიმდინარეობის პროცესში და ობიექტის ექსპლუატაციაში მიღების 
საკითხში ფართოდ იყო ჩართული შესაბამისი სოფლების საზოგადიოებრივი 
მონიტორინგის ჯგუფები. შეიძლება ითქვას რომ პროექტების აბსოლიტური უმ-
რავლესობა მაღალხარისხიანად შესრულდა, იყო რამოდენიმე შემთხვევა სადაც 
მეწარმეებს მოუხდათ ხარისხის გამოსწორება შესაბამისი მითითების შემდეგ.

   მუნიციპალიტეტში 2014 წელს ადგილობრივი ბიუჯეტის დაფინანსებით გან-
ხორციელდა სხვადასხვა სახის ინფრასტრუქტურული პროექტები:

პრიორიტეტული მიმართულებები იყო:
1.სასოფლო და საუბნო გზების შეკეთება - 95 385 ლარი;
2.შენობის რეაბილიტაცია 3 პროექტი - 18 576 ლარი;
3.ბაღები 2 პროექტი - 49 191 ლარი;
4.ხიდბოგირები 3 პროექტი - 15 933 ლარი;
5.წყალმომარაგება 1 პროექტი - 4 499 ლარი;
6.მრავალბინიანი სახლები-27 500 ლარი;
7.სანიაღვრე არხები-8 600 ლარი;
8.კულტურული ობიექტები-67 800 ლარი;
9.ადმინისტრაციული შენობები-51 400 ლარი;
10.სხვა პროექტები —81 955 ლარი;
ზოგადად 2014 წელი ინფრასტრუქტურული პროექტების განხორციელების 

მხრივ ხარაგაულის მუნიციპალიტეტისათვის საკმაოდ წარმატებული იყო. მუნი-
ციპალიტეტმა აღნიშნული კუთხით რეგიონის სხვა მუნიციპალიტეტებს შორის 
მოწინავე პოზიციები დაიკავა.

2015 წლისათვის რგპ-ფონდის სამოქნედო გეგმის ფარგლებში ხარაგაულის 
მუნიციპალიტეტში 8 დიდი ინფრასტრუქტურული ობიექტის განხორციელება 
დაიგეგმა:

1.ხარაგაული-ბაზალეთის გზის რეაბილიტაცია სატენდერო თანხა- 642 357 
ლარი;

2.ზვარის ახალგაზრდული ბანაკის მოწყობა გამოყოფილი თანხა - 300 000 
ლარი;

3.კიცხი ხიდარის გზის რეაბილიტაცია სახელშეკრულებო ღირებულება- 683 
698 ლარი;

4.დაბა ხარაგაულში მშენებარე საავადმყოფოს მიმდებარე ტერიტორიის ინფ-
რასტრუქტურის მოწესრიგება სახელშეკრულებო ღირებულება-38 791;

5.დაბა ხარაგაულში ცენტრალური ბიბლიოთეკისათვის არსებული შენობის 
რეაბილიტაცია სახელშეკრულებო ღირებულება - 83 950 ლარი;

6.დაბა ხარაგაულში მშენებარე საავადმყოფოსა და მისი მიმდებარე ქუჩების 
დევდარიანი, გურამიშვილი და ჭიპაშვილი წყალმომარაგების სისტემის მოწყო-
ბა-200 000 ლარი;

7.დაბა ხარაგაულში არსებული ღია ესტრადისა და ცენტრალური პარკის რე-
აბილიტაცია გამოყოფილი თანხა- 450 000;

8.ბორითი-მარიამწყარო-ღორეშას გზის რეაბილიტაცია გაფორმებული კონტ-
რაქტის ღირებულება-120 000 ლარი;

  დღეის მდგომარეობით:
ერთ ობიექტზე კიცხი-ხიდარის გზის რეაბილიტაცია მიმდინარეობს სამშენებ-

ლო სამუშაოები ცუდი კლიმატური პირობების მიუხედავად სამუშაოები ინტენსი-
ურად მიმდინარეობს;

სამ ობიექტზე: ბორითი-მარიამწყარო-ღორეშის გზის რეაბილიტაცია, ცენტრა-
ლური ბიბლიოთეკისათვის შენობის რეაბილიტაცია და დაბა ხარაგაულში მშენება-
რე საავადმყოფოს ინფრასტრუქტურის მოწესრიგება, ხელშეკრულება გამარჯვე-
ბულ კომპანიებთან გაფორმებულია და სამუშაოები უახლოეს დღეებში დაიწყება.

  ხარაგაულ;ი-ბაზალეთის გზის რეაბილიტაციის სამუშაოებზე გამარჯვებულ-
მა კომპანიამ დაზუსტებული ხარჯთაღრიცხვა არ წარმოადგინა. ამჟამად მიმდი-
ნარეობს შემდეგ პოზიციაზე მყოფ პრედენტენტთან წინადადებების დაზუსტება. 

  დაბა ხარაგაულში არსებული ღია ესტრადისა და ცენტრალური პარკის რეაბი-
ლიტაციისათვის თანხის გამოყოფის შესახებ საკითხი გადაწყვეტილია. უახლოეს 
დღეებში გამოცხადდება ტენდერი სამშენებლო სამუშაოებზე.

  დაბა ხარაგაულში მშენებარე სავადმყოფოს და მისი მიმდებარე ქუჩების 
წყალმომარაგების სისტემის მოწყობის საპროექტო სამუშაოები დასრულებულია.

  ზვარის ახალგაზრდული ბანაკის მოწყობის საპროექტო სამუშაოებზე ტენდე-
რი გამოცხადებულია.

   სოფლის მხარდაჭერის პროგრამის ფარგლებში ხარაგაულის მუნიციპალი-
ტეტს საქართველოს მთავრობის 12 მარტის N 506 განკარგულებით 2015 წლი-
სათვის გამოეყო 767 473 ლარი. მუნიციპალიტეტის გადაწყვეტილებით ამ თან-
ხიდან 157 473 ლარი  მიმართულია სოფელ კიცხში საზოგადოებრივი ცენტრის 
მშენებლობისათვის. 610 000 ლარი გადანაწილდა   მუნიციპალიტეტის ადმინისტ-
რაციულ ერთეულებისათვის რითაც განხორციელდება 124 ინფრასტრუქტურუ-
ლი პროექტი.

პრიორიტეტული მიმართულებებია:

N პროექტის დასახელება პროექტის  
რაოდენობა

დახარჯული 
თანხა

1 სასმელი წყლის სისტემა 16 57,700
2 გზები 30 153,700

3 სარიტუალო სახლების მოწ-
ყობა აღჭურვა 33 198,100

4 წისქვილის რეაბილიტაცია 6 21,700

5 თავშეყრის ადგილი, მოსაც-
დელის მოწყობა 4 7,800

6 ხიდები, ხიდბოგირები, 
ცხაურები 5 15,000

8 სასაფლაოს შემოღობვა და 
კეთილმოწყობა 6 42,800

10 გარე განათება 3 27,500
13 სხვა პროექტები 21 85,700

 ადგილობრივი ბიუჯეტიდან 2015 წელს ინფარსტრუქტურული პროექტების 
განხორციელებისათვის დაიხარჯება 325 000 ლარი. 

პრიორიტეტული მიმართულებებია:
1.გზები-160 000 ლარი;
2.ხიდები,ხიდ-ბოგირები-80 000 ლარი;
3.სანიაღვრე დასაკანალიზაციო არხები, საყრდენი კედლები-10 000 ლარი;
4.მრავალბინიანი სახლების რეკონსტრუქცია-50 000 ლარი;
5.წყლის სისტემის რეაბილიტაცია და ექსპლუატაცია-25 000 ლარი;
  ინფრასტრუქტურისა და კეთილმოწყობის სამსახური კომპენტენციის ფარგ-

ლებში შეისწავლის და განახორციელებს შესაბამის რეაგირებას მუნიციპალიტე-
ტის გამგეობაში შეომოსულ მოქალაქეთა განცხადებებზე;

ინფრასტრუქტურის სამსახურის მიერ გატარდა შესაბამისი ღონისძიებები მუ-
ნიციპალიტეტის 35 ობიექტის გამრიცხველიანებისათვის თანხით 20 200 ლარი.

   სამსახურის თანამშრომლები დებულებით განსაზღვრული უფლება მოვალე-
ობის გარდა ჩართული არიან მუნიციპალიტეტის გამგეობაში არსებულ სხვადასხ-
ვა კომისიების მუშაობაში:

1.სახელმწიფო შესყიდვების კანონის შესაბამისად შექმნილ კონტროლის 
ჯგუფში;

2. სტიქიით დაზარალებულ მოქალაქეთა განცხადებების შემსწავლელ კომისიაში;
   ინფრასტრუქტურისა და კეთილმოწყობის სამსახური მჭიდროდ თანამშრომ-

ლობს გამგეობის სხვა სტრუქტურულ ერთეულებთან და საკრებულოს ეკონო-
მიკის, ქონების მართვის და ინფრასტრუქტურის კომისიასთან, ინტენსიური ურ-
თიერთობა აქვს სამხარეო ადმინისტრაციასა და რეგიონალური განვითარებისა 
და ინფრასტრუქტურის სამინისტროს შესაბამის სტრუქტურულ ერთეულებთან.

ინფრასტრუქტურისა და კეთილმოწყობის სამსახურის უფროსი, 
მალხაზ ფხალაძე 4 გვ.
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გამომცემელი
ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის

გაზეთი ა(ა)იპ „ახალი ხარაგაული”.
მის: ხარაგაული, 9 აპრილის ქ.№15, ტელ: 22 10 25; 

ტირაჟი 1000 ცალი

რედაქტორი: ეკა შავიძე
ტელ.: 595 51 98 12

სარედაქციო კოლეგია:

რედაქციაში შემოსული მასალები არ რეცენზირდება და ავტორებს უკან არ 
უბრუნდებათ. გაზეთში დაბეჭდილი მასალებისა და სურათების მთლიანი ან 
ნაწილობრივი გამოყენება შესაძლებელია მხოლოდ რედაქციის თანხმობით. 

გამოქვეყნებული მასალების სიზუსტეზე პასუხს აგებს ავტორი. გამოთქმული 
მოსაზრებები შესაძლოა არ ემთხვეოდეს რედაქციის თვალსაზრისს.თამარ მაღრაძე

ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის თვითმმართ-
ველი ერთეულის 2015  წლის  პირველი კვარტლის 
ბიუჯეტი შემოსულობების ნაწილში განისაზღვრა 
1700.2 ათასი ლარით, ხოლო ფაქტიურად მიღებუ-
ლია 1772,6 ათასი ლარის შემოსულობები,  შემო-
სულობებში გამოყენებულია 440,0 ათასი ლარის 
ფინანსური აქტივების კლება , ანუ ნაშთი,  ხოლო  
მუნიციპალიტეტის  შემოსავლები  დაგეგმილი 
1700,2  ათასი  ლარის ნაცვლად მიღებულია 1329,3 
ათასი ლარი  რაც გასული 2014 წლის შესაბამისი 
პერიოდის მაჩვენებლებზე  395,9 ათასი ლარით 
ნაკლებია (2014 წლის პირველ კვარტალში მიღე-
ბულია 1725,2  ათასი ლარის შემოსავლები)   2015 
წლის შემოსავლების  კვარტალური გეგმა შესრუ-
ლებულია მხოლოდ 78,2 პროცენტით და გეგმის  
შესრულებას დააკლდა 370,9  ათასი ლარის შემო-
სავლები.

გადასახადებიდან მუნიციპალიტეტს მიღებული 
აქვს მხოლოდ 2,6  ათასი ლარი, მათ შორის საწარ-
მოთა ქონების გადასახადი 1,2  ათასი ლარი, ფიზი-
კურ პირთა ქონების გადასახადი 0,1 ათასი ლარი 
და არასასოფლო–სამეურნეო დანიშნულების მიწა-
ზე ქონების გადასახადი 1,3  ათასი ლარი;

სახელმწიფო  ბიუჯეტიდან მისაღები ტრანსფე-
რები  პირველ კვარტალში დაგეგმილი იყო  1430,3 
ათასი ლარი, ფაქტიურად მიღებულმა ტრანსფერმა 
შეადგინა  1163,0   ათასი ლარი.  ხოლო სახელმ-
წიფო ბიუჯეტის ფონდებიდან, კერძოდ  საქართვე-

ლოს რეგიონებში განსახორციელებელი პროექტე-
ბის ფონდიდან დაგეგმილი 142,0    ათასი  ლარიდან 
მიღებული გვაქვს 52,1  ათასი ლარი, 

2015  წლის პირველ კვარტალში გასულ 2014 
წლის შესაბამის პერიოდთან  შედარებით სახელ-
მწიფო ბიუჯეტიდან  მიღებული ტრანსფერების 
ოდენობა შემცირებულია 230,9  ათასი ლარით,  
აღსანიშნავია  რომ მიმდინარე წლის პირველ კვარ-
ტალში გათანაბრებითი ტრანსფერი დაგეგმილი 
1252,0 ათასი ლარიდან  მიღებული გვაქვს 1076,4 
ათასი ლარი,   აქვე აღსანიშნავია ის გარემოებაც, 
რომ საქართველოს ფინანსთა სამინისტრო მუნი-
ციპალიტეტისათვის კუთვნილი წლიური ტრანს-
ფერებიდან  გათანაბრებით და  მიზნობრივ ტრანს-
ფერებს  ყოველთვიურად სტაბილურად გვირიცხვს 
მუნიციპალიტეტისათვის კუთვნილი თანხის  1/12 
–ს და მუნიციპალიტეტს აღებული ვალდებულებე-
ბის შესრულება უწევს აღნიშნული ტრანსფრების 
1/12-ისა და საკუთარი სახსრებით მიღებული შე-
მოსავლების და გადასახადების ხარჯზე, ამასთან 
შეუძლებელია გათვალისწინებული არ იყოს ის 
რეალობა, რომ გადასახადები და შემოსავლების 
ძირითადი სახეები სავადო გადასახდელებია და 
ადგილობრივ ბიუჯეტში ირიცხება უკვე დაწესე-
ბული ვადების მიხედვით წლის მეორე ნახევარში, 
ამასთან იმის გამო რომ რომ მუნიციპალიტეტს 
ჯერ კიდევ გააჩნია თავისუფალი ნაშთის გამოყე-
ნების შესაძლებლობა, საჭირო  არ გამხდარა და-
გეგმილი ტრანსფერების  ჩამორიცხვის მოთხოვ-
ნა, აქვე უნდა აღინიშნოს  რომ მუნიციპალიტეტში 
მოქმედი ა(ა)იპ–ების მხრიდან გახშირდა მოთხოვ-
ნები დაგეგმილი ხარჯების მომდევნო თვეებიდან 
წინა თვეებში გადმოსატანად, რაც  როგორც ზე-
ვით იქნა აღნიშნული მწირი შემოსავლებისა და  
სახელმწიფო ბიუჯეტისა და სახელმწიფო ხაზინის 
ელექტრონულ მომსახურეობაზე გადასვლის გამო   
შეუძლებელია  და საფრთხეს უქმნის მუნიციპალი-
ტეტის ძირითადი მოვალეობის – ინფრასტრუქტუ-
რული პროექტების დაფინანსებისა  და მოსახლე-
ობის მძიმე სოციალური პირობების (მკურნალობა, 
ერთჯერადი დახმარების გაწევა)  შემსუბუქებას, 
ასევე საფრთხეს უქმნის  საჯარო მოხელეთა შრო-
მის ანაზღაურების გაცემის სტაბილურობას.

სხვა შემოსავლების გეგმა  პირველ კვარტალში 
განისაზღვრა 261,5 ათასი ლარით,  ფაქტიურად კი 
მიღებულია 163,7  ათასი ლარის სხვა შემოსავლე-
ბი, ანუ დაგეგმილზე 97,8 ათასი ლარით ნაკლები, 
ხოლო გასულ წლის შესაბამის პერიოდთან შედა-
რებით 161,6 ათასი ლარით ნაკლები, აღსანიშნავია 
რომ 2014 წლის პირველ კვარტალთან შედარებით 
შემოსავლის თითქმის ყველა სახეში კლებაა,   კერ-
ძოდ:

ბანკიდან მისაღები პროცენტები დაგეგმილი 
15,0 ათასი ლარის ნაცვლად   უკვე  მიღებულია 
22,4  ათასი ლარი, ე. ი. 7,4 ათასი ლარით მეტი, 
თუმცა უნდა აღინიშნოს რომ გასულ წელთან შე-
დარებით  ობიექტური მიზეზების გამო შემცირე-
ბულია 9,4 ათასი ლარით;   დაგეგმილზე ნაკლები 
შემოსავალი არის მიღებული  ბუნებრივი რესურ-
სებით სარგებლობის მოსაკრებელში და დაგეგ-
მილი 2,0  ათასი ლარის ნაცვლად მიღებულია 1,6  
ათასი ლარი, რაც გასული წლის მაჩვენებელზე 8,5 
ათასი ლარით ნაკლებია;

მიწის იჯარიდან მიღებულ შემოსავალი დაგეგ-
მილი  4,5  ათასი ლარიდან   მიღებულია 6,8  ათა-
სი ლარი, თუმცა შარშანდელზე 1,4 ათასი ლარით 
ნაკლები,  ჯარიმები, სანქციები და საურავების 
პირველი კვარტლის გეგმა  განისაზღვრა 240,0 
ათასი ლარით,  ფაქტიურად კი  მიღებულია 131,1  
ათასი ლარი, ე. ი. 108,9 ათასი ლარით ნაკლები და 
გასულ წელთან შედარებით 142,5 ათასი ლარით 
ნაკლები.

არაფინანსური აქტივების კლებიდან    შემოსუ-
ლია 3,3 ათასი ლარი, აღნიშნულ სახეში შემოსავა-
ლი დაგეგმილი არ გვქონდა.

ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის თვითმმართ-
ველი ერთეულის 2015  წლის  პირველი კვარტლის  
ბიუჯეტი ხარჯების ნაწილში განისაზღვრა 2030,1 
ათასი ლარი, ფაქტიურად კი გაწეულია 1700,9  
ათასი ლარი, რაც გასული წლის შესაბამის პე-
რიოდში  გაწეულ  ხარჯებზე 640.6 ათასი ლარით 
ნაკლებია,  2014 წლის პირველ კვარტალში  მუნი-
ციპალიტეტს გაწეული აქვს   2341.5  ათასი ლარის 
ხარჯი.

რაც შეეხება სახელმწიფო ბიუჯეტის ფონდები-
დან  გამოყოფილი თანხების  ათვისებას,      მიმ-
დინარე წლის პირველ კვარტალში სახელმწიფო 
ფონდებიდან შესასრულებელი იყო  სულ 189,4  
ათასი ლარის სამუშაოები აქედან,   აქედან დე-
ლეგირებული უფლებების განსახორციელებლად 
36,3 ათასი ლარი,  2013-14  წლების ფონდებიდან  
დარჩენილი  11,1 ათასი ლარი და  მიმდინარე წელს   
საქართველოს რეგიონებში განსახორციელებელი 
პროექტების  ფონდიდან    გამოყოფილი  142,0  
ათასი ლარი;  ფაქტიურად  პირველ კვარტალში 
სახელმწიფო ბიუჯეტის ფონდებით გამოყოფილი 
სახსრებიდან ათვისებული იქნა  87,6  ათასი ლა-
რის სამუშაო,  მ. შ. დელეგირებული უფლებების 
განსახორციელებლად 30,2 ათასი ლარი და   სა-

ქართველოს რეგიონებში განსახორციელებელი 
პროექტების  ფონდიდან   57,4     ათასი ლარი, (საქ. 
მთ.2014 წლის   13.01. #34  განკარგულებით 8,0 
ათასი ლარი,  2015 წლის  20. 01. # 39 განკარგულე-
ბით 49,4 ათასი ლარი .

წარმომადგენლობითი და აღმასრულებელი 
ორგანოების  ხარჯების დაფინანსებაზე დაგეგმი-
ლი 525.4 ათასი ლარიდან გაწეულია 458.3 ათასი 
ლარი, მათ შორის:  

მუნიციპალიტეტის საკრებულოს შესანახი ხარ-
ჯები 2015 წლის პირველ კვარტალში  განსაზღვრუ-
ლი  155.3  ათასი ლარიდან გაწეულია 135.3 ათასი 
ლარი და დაფინანსებულია 87.1 პროცენტით. 2014 
წლის შესაბამის პერიოდთან შედარებით საკრე-
ბულოს ხარჯები გაზრდილია 27.8 ათასი ლარით, 
(2014 წლის პირველ კვარტალში საკრებულოს მიერ 
გაწეულია 107,5 ათასი ლარის ხარჯი) ხარჯების 
ზრდის მიზეზი არის შრომის ანაზღაურებისა და 
სადეპუტატო უფლებამოსილების  ხარჯების გაზ-
რდა.

მუნიციპალიტეტის გამგეობის შესანახი ხარჯე-
ბი დაგეგმილი 362,1 ათასი ლარიდან დაფინანსე-
ბულია 323,0  ათასი ლარი, 89,2  პროცენტით, 2014 
წლის შესაბამის პერიოდთან შედარებით მუნიცი-
პალიტეტის გამგეობის შესანახი ხარჯები შემცი-
რებულია  19,9 ათასი ლარით (204 წლის პირველ 
კვარტალში გამგეობის მიერ გაწეულია 342,9 ათა-
სი ლარი) ხარჯების შემცირების ძირითადი მიზე-
ზი არის შტატგარეშე მომუშავეთა ანაზღაურების 
ხარჯების შემცირება.

2015 წლის პირველ კვარტალში  მუნიციპალი-
ტეტს  სარეზერვო ფონდიდან თანხა არ გახარჯუ-
ლა.

თავდაცვა, საზოგადოებრივი წესრიგი  და უსაფ-
რთხოების ხარჯების დასაფინასებლად  დაგეგმი-
ლი 102,4 ათასი ლარიდან დახარჯულია 97,3  ათასი 
ლარი, მ.შ.

სახანძრო–სამაშველო სამსახურის ხარჯებში 
დაგეგმილი 76,5 ათასი  ლარი სრულად არის და-
ხარჯული, აღნიშნული სამსახურის რეორგანიზა-
ციასთან დაკავშირებით გასული წლის შესაბამის 
პერიდთან შედარებით ხარჯები შემცირებულია 
11,8 ათასი ლარით. 

თავდაცვის ხარჯები  25,9 ათასი ლარიდან დაფი-
ნანსებულია 20,8 ათასი ლარით, ანუ  80,3 პროცენ-
ტით, ამასთან თავდაცვის ხარჯები გასულ წელთან 
შედარებით  შემცირებულია 2,0  ათასი ლარით. 

ინფრასტრუქტურის მშენებლობა, რეაბილიტა-
ცია და ექსპლუატაცია  2015  წლის პირველი კვარ-
ტლის  შედეგების მიხედვით  დაგეგმილი  450,3  
ათასი ლარიდან დაფინანსებულია  317,1 ათასი 
ლარით, რაც გასული წლის პირველი კვარტლის 
შედეგებზე 101,8  ათასი ლარით  ნაკლებია,  აღ-
სანიშნავია რომ აღნიშნული სხვაობა მთლიანად 
გამოწვეულია სახელმწიფო ფონდებიდან შესას-
რულებელი პროექტების გამო, გასულ წელს ინფ-
რასტრუქტურულ პროექტებს სახ. ფონდებიდან  
პირველ კვარტალში მოხმარდა 248,6 ათასი ლარი 
და მიმდინარე წლის პირველ კვარტალში 57,4 ათა-
სი ლარი.

აქედან:
 1)  საგზაო ინფრასტრუქტურის მშენებლობაზე 

დაგეგმილი 153,6  ათასი ლარიდან დახარჯულია 
70,5   ათასი ლარი, ე. ი.  45,9  პროცენტი, აღსა-
ნიშნავია რომ გასული 2014  წლის პირველ კვარ-
ტალთან შედარებით საგზაო ინფრასტრუქტურაზე 
დახარჯულია  220,6 ათასი ლარით ნაკლები.

მათ შორის გზების მშენებლობა, რეკონსტრუქ-
ციის მოვლა–შენახვის ხარჯები  დაგეგმილი 145,5  
ათასი ლარიდან დახარჯულია  62,5  ათასი ლარი, 
გზების რეაბილიტაცია ხორციელდებოდა  საქართ-
ველოს მთავრობის 2015 წლის 13.01.#39  განკარ-
გულებით და დახარჯულია  49,4  ათასი ლარი,  სა-
კუთარი სახსრებით  შესრულებულია  13,1   ათასი 
ლარის სამუშაოები. 

ხიდებისა და ბოგირების შეკეთებაზე  მიმდინა-
რე წლის  პირველ კვარტალში   გეგმით და ფაქტი-
ურად დაიხარჯა გასული წლის პროექტებიდან 8,0 
ათ. ლარი.

2) კომუნალური ინფრასტრუქტურის მშენებლო-
ბა–რეაბილიტაცია და ექსპლუატაციაზე   გათვა-
ლისწინებული 186,2 ათასი ლარიდან დახარჯულია 
173,9  ათასი ლარი,  ე.ი. 93,4 პროცენტი, აქედან:

დასუფთავების ღონისძიებების სუბსიდირებაზე 
და მაწანწალა ძაღლების იზოლაციაზე   დაგეგმილი 
132,5  ათასი ლარიდან დახარჯულია 123,2  ათა-
სი ლარი, 93,0 %, ამასთან დასუფთავების ხარჯე-
ბი წინა წლის შესაბამის პერიოდთან შედარებით 
2,7 -ჯერ ე.ი. 77,9 ათასი ლარით არის გაზრდილი, 
(2014 წლის პირველ კვარტალში დასუფთავების 
სუბსიდირებაზე  45,3 ათასი ლარი იყო დახარჯუ-
ლი) 

გარე განათების სუბსიდირებაზე  გეგმით და 
ფაქტიურად გაწეულია 50,7  ათასი ლარი, ხოლო 
ელექტრო დაერთებისათვის განკუთვნილი 3,0 
ათასი ლარი არ დახარჯულა, ვინაიდან აღნიშნული 
დაერთება განხორციელდა სოფლის მხარდამჭერი 
პროგრამით გაწეული პროექტებიდან .

საბოლოოდ, 2015 წლის პირველ კვარტალში კო-

მუნალურ ინფრასტრუქტურას გასული წლის შესა-
ბამის პერიოდთან შედარებით მოხმარდა  86,3 ათა-
სი ლარით მეტი. 2014 წლის პირველ კვარტალში 
ამ პროგრამაზე დახარჯულია მხოლოდ 87,6 ათასი 
ლარი.

3) მუნიციპალიტეტის კეთილმოწყობის ღონის-
ძიებების დასაფინანსებლად   პირველ კვარტალ-
ში გამოყოფილი 71,5  ათასი ლარიდა 56,5 ათასი 
ლარი იქნა ათვისებული, აღნიშნული მთლიანად 
მოხმარდა პარკებისა და სკვერების სუბსიდირებას, 
რაც გასული წლის შესაბამისი პერიოდის მაჩვენებ-
ლებს  31,5 ათასი ლარით აღემატება.

  4) სოფლის მხარდამჭერი პროგრამის ფარგ-
ლებში განსახორციელებელი პროექტები 2015 
წლის პირველ კვარტალში 26,4 ათასი ლარით გა-
ნისაზღვრა,   რომელიც მთლიანად   2015 წლის 
პირველი იანვრისათვის არსებული ნაშთიდან იქნა  
გადმოტანილი. ფაქტიურად პირველ კვარტალში 
მოხერხდა მხოლოდ 16,2 ათასი ლარის დახარჯვა, 

   სოფლის მეურნეობის დაფინანსების პროგრა-
მიდან პირველ კვარტალში თანხები არ დახარჯუ-
ლა. 

განათლებაზე  2015 წლის პირველ კვარტალში   
გათვალისწინებული  333,1 ათასი ლარიდან დახარ-
ჯულია  314,5  ათასი ლარი და დაფინანსებულია 
94,4 პროცენტით,  მ.შ.  სკოლამდელი განათლების 
სუბსიდირებაზე  დაგეგმილი 280,6   ათასი ლარი-
დან დახარჯულია  266,5 ათასი ლარი,   სკოლა–
ინტერნატის სუბსიდირებაზე – 24,1 ათასი ლარი, 
მოსწავლე–ახალგაზრდობის სახლის სუბსიდირე-
ბაზე 23,9 ათასი ლარი; 

სულ  განათლების დაფინანსებაზე  მიმდინარე 
წლის პირველ კვარტალში გასული წლის პირველ 
კვარტალთან შედარებით გაწეულია 44,8  ათა-
სი ლარით ნაკლები ხარჯი, თუმცა გასული წლის 
პირველი კვარტლის ხარჯებში 359,3 ათას ლარში 
176,3 ათასი ლარი იყო სახელმწიფო   ფონდებიდან 
გაწეული ხარჯი.   

კულტურა,  რელიგია, ახალგაზრდული და სპორ-
ტული ღონისძიებების  ხარჯები დაგეგმილი  411,5  
ათასი ლარიდან დახარჯულია  346,3  ათასი ლარი 
და დაფინანსებულია 84,2 პროცენტი, აქედან    
სპორტის განვითარებაზე 147,5 ათასი ლარიდან  
დახარჯულია 137,6 ათასი ლარი, საიდანაც სპორ-
ტული ღონისძიებების დაფინანსებაზე დახარჯუ-
ლია 0,2  ათასი ლარი, სპორტული სკოლის სუბსი-
დირებაზე 60,0  ათასი ლარი, ტურიზმის ცენტრის 
დაფინანსებაზე 27,7 ათასი ლარი საფეხბურთო 
კლუბ ,,ჩხერიმელა –2009” –ის სუბსიდირებაზე 
49,7 ათასი ლარი; 

კულტურის განვითარებაზე  დაგეგმილი 203,9  
ათასი ლარიდან  დახარჯულია  198,4 ათასი ლარი 
და  დაფინანსებულია   97,3  პროცენტით, აქედან:

სამუსიკო სკოლის სუბსიდირებაზე  დაიხარჯა 
22,2  ათასი ლარი, ხალხური შემოქმედების სახ-
ლის სუბსიდირებაზე 18,4  ათასი ლარი, კულტუ-
რის ცენტრის სუბსიდირებაზე 68,3 ათასი ლარი, 
ცენტრალური ბიბლიოთეკის სუბსიდირებაზე 54,6  
ათასი ლარი, ისტორიული მუზეუმის სუბსიდი-
რებაზე 23,0 ათასი ლარი,  რ. თაბუკაშვილის სახ. 
ლიტ. თეატრის სუბსიდირებაზე 11,8  ათასი ლარი. 
გაზეთ ,,ახალი ხარაგაულის” სუბსიდირებაზე  10,3 
ათასი ლარი, ახალგაზრდული  პროგრამების დაფი-
ნანსებაზე  5,4  ათასი ლარი. 

რელიგიის დაფინანსებაზე 2015 წლის  პირველ 
კვარტალში თანხები არ გაცემულა.

მუნიციპალიტეტის მოსახლეობის ჯანმრთელო-
ბის დაცვასა და სოციალურ უზრუნველყოფაზე  
პირველ კვარტალში  დაგეგმილი 207,4 ათასი ლა-
რიდან ათვისებულია 167,4 ათასი ლარი, აქედან 
საზოგადოებრივი ჯანდაცვაზე   დახარჯულია 24,5  
ათასი ლარი  და სოციალურ პრგრამებზე  დაგეგ-
მილი  176,9  ათასი ლარიდან  142,9 ათასი ლარი, 
აქედან უფასო სასადილოს სუბსიდირებაზე  და-
ხარჯულია 29,4  ათასი ლარი, მუნიციპალიტეტში 
მცხოვრები სოციალურად დაუცველი ოჯახების 
მკურნალობის, მედიკამენტებით უზრუნველყოფის 
და სხვადასხვა  სოციალური ფენის მოსახლეობის 
ერთჯერად დახმარებებზე    106,0  ათასი ლარი, 
ახალდაბადებული ბავშვიანი ოჯახების დახმარება-
ზე 7,5  ათასი ლარი.

ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის მიერ 2015 
წლის პირველ კვარტალში  გაწეული 1700,9 ათასი 
ლარიდან შრომის ანაზღაურებაზე დახარჯულია 
346,3 ათასი ლარი,  20,3 %; შტატგარეშე მომუ-
შავეთა ანაზღაურებაზე 25,3 ათასი ლარი, 1,9 %;  
მივლინების ხარჯების ანაზღაურებაზე 2,5 ათასი 
ლარი, 0,1 %; საოფისე ხარჯების გაწევაზე 41,3  
ათასი ლარი, 2,4 %; წარმომადგენლობითი ხარ-
ჯების ანაზღაურებაზე 1,5  ათასი ლარი, 0,09 %;  
სატრანსპორტო ხარჯების ანაზღაურებაზე 30,5  
ათასი ლარი, 1,8 % ; სხვა დანარჩენი საქონელი და 
მომსახურებაზე  44,4 ათასი ლარი,2,6 %; სუბსიდი-
რებაზე 882,4   ათასი ლარი, 51,9 %; გრანტებზე 
79,8 ათასი ლარი, 4,7 %;  სოციალურ უზრუნველ-
ყოფაზე 118,5  ათასი ლარი, 6,8 %;  არაფინანსური 
აქტივების ზრდაზე 128,4  ათასი ლარი, 7,5 %.

საფინანსო–საბიუჯეტო სამსახურის 
უფროსი, ვლადიმერ გელაშვილი

ინფორმაცია ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის თვითმმართველი ერთეულის  
2015  წლის  პირველი კვარტლის  ბიუჯეტის შესრულების შესახებ

    1, ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის გამგეობის 
ჯანდაცვისა და სოციალური საკითხთა სამსახუ-
რის მიერ 2014 წელს გაწეული მუშაობის ანგარიში.
სამსახურის უფროსმა ნ.კიკნაძემ ფართოდ გააც-
ნო კომისიას გაწეული მუშაობის,დაფინანსებული 
პროექტების და შემდგომი გასატარებელი ღონის-
ძიებების შესახებ.კომისიის წევრებმა დადებითად 
შეაფასეს სამსახურის გაწეული მუშაობა.

  2, მეორე საკითხზე კომისიამ განიხი-
ლა   ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის გამგე-
ობის ჯანდაცვისა და სოციალური საკითხ-
თა სამსახურის მიერ შემოტანილი ახალი 
რეგულაციები სოციალურ პროექტებში.საკრებუ-
ლოს კომისიის ჯანდაცვის მიმართულებით მო-
მუშავე ჯგუფმა რეკომენდაცია მისცა იმ პროექ-
ტების დაფინანსების აუცილებლობას,რომელიც 
ითვალისწინებს მძიმე,ქრონიკული და პროგრე-
სირებადი დაავადებების მქონე მოქალაქეების 
დაფინანსებას,ასევე აღინიშნა რომ,100 ლარიანმა 
დახმარებამ,რომელიც გამოიყოფოდა მედიკამენ-
ტების შესაძენად,მიიღო ცუდი ფორმა და უნდა 
შეიცვალოს.კომისიის გადაწყვეტილებით ეთხოვა 
მუნიციპალიტეტის გამგეობას შესაძლებლობის 
ფარგლებში მოხდეს შემდეგი დაავადებების მედი-
კამენტებით უზრუნველყოფა. 

1.შაქრიანი დიაბეტი.
2.პარკინსონი.
3.ეპილეფსია.
4.ბრონქიალური ასთმა.
5.გლაუკომა.
6.გაფანტული სკლეროზი.
7.ტროპიკული წყლულები.
8.კარდიოქირურგიული ოპერაციების შემდგომი 

პერიოდი.
    დღის წესრიგის მესამე საკითხი.  კომისიამ 

მოისმინა ხარაგაულის მუნიციპალიტეტის გამგე-
ობის  შიდა აუდიტის და მონიტორინგის სამსახუ-
რის მიერ გაწეული მუშაობის ანგარიში.

    გამგეობის  შიდა აუდიტის და მონიტორინგის 
სამსახურის მიერ გაწეული მუშაობის ანგარიში მი-
ღებულ იქნა ცნობად.

    13 მაისს გაიმართა კომისიის რიგგარეშე 
სხდომა,რომელზეც განხილულ იქმა ჯანდაცვისა 
და სოციალური დაცვის სამსახურის მიერ შემო-
ტანილი ახალი რეგულაცია.ძალიან გაჭირვებული 
მოსახლეობის ერთჯერადი ფინანსური დახმარე-
ბის გაწევის შესახებ.კომისიამ ერთხმად დაუჭირა 
მხარი აღნიშნულ პროექტს და თანახმაა საკრებუ-
ლოს სხდომაზე იქნას გატანილი.

საკრებულოს ჯანდაცვის და სოციალურ 
საკითხთა კომისიის თავმჯდომარე  

გივი თხელიძე  

ანგარიში ხარაგაულის 
მუნიციპალიტეტის 

საკრებულოს ჯანდაცვისა 
და სოციალურ საკითხთა 

კომისიის ანგარიში 
გაწეული მუშაობის 

შესახებ 2014 წლის 2015 
წლის განვლილ პერიოდში
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